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Tijden veranderen. De Banier bevat 
onderwerpen waarvan honderd 
jaar geleden geen sprake was. 

Zorgelijke onderwerpen dienen zich nu 
aan. De maatschappelijke ontwikke-
lingen dwingen ons na te denken over 
het genderdebat dat men nationaal en 
internationaal voert. Gabriele Kuby laat in 
haar boek De seksuele revolutie zien hoe 
beleidsmakers en vrijheidsideologen op 
nationaal en internationaal niveau het 
genderdebat inhoudelijk en financieel infil-
treren met het ultieme doel: de vrijheid 
van het individu ongeacht het lichaam 
waarmee iemand ter wereld komt. Veel-
zeggend is de ondertitel van Kuby’s boek: 
De vernietiging van de vrijheid uit naam van 
de vrijheid. Nadere bezinning is nodig. 
Onlangs hielden, tijdens de bijeenkomst 
van het Platform Waarden en Normen (19 
april) de heer H.J. van Schothorst en ds. C. 
Sonnevelt inhoudsvolle lezingen over deze 
materie. Eerder stonden er artikelen in 
Zicht.  In deze Banier komt het onderwerp 
eveneens grondig aan de orde.
 
Tijden veranderen. De onderwerpen 
veranderen. Maar de geest van waaruit 

ze voortkomen, is van alle eeuwen. De 
Duitse filosoof Nietzsche verklaarde het 
een eeuw geleden al: God is dood.  Zijn 
centrale thema luidde: ‘Umwertung aller 
Werte’ (herwaardering van alle waarden). 
Voor hem het ideaal, voor ons de uiterste 
consequentie van de val van de mens in 
het paradijs. De norm voor de moraal ligt 
in het individuele gevoel van het schepsel. 
Dat zien we allerwege. De vanzelfspre-
kendste waarden staan ter discussie. 
Beleidsmakers van overheden voeren het 
progressieve programma van vrijheids-
ideologen uit. Het is nodig dat SGP-ver-
tegenwoordigers en -bestuurders zich 
verdiepen in die ontwikkeling. Maar ook 
wij als ‘gewone burger’ moeten ons hierin 
verdiepen. Er heerst een gevaarlijke 
praktijk in onze gezindte. Welke? In de 
eerste plaats: ‘Daar zijn onze bestuur-
ders en vertegenwoordigers voor’. In de 
tweede plaats de houding: ‘Als ík er maar 
geen last van heb’. In de derde plaats: 
we raken gewend aan de goddeloosheid 
in ons land. Echter, de vrijheid te leven 
en te handelen naar Gods Woord is in 
het geding. “De waarheid struikelt op de 
straat” (Jes. 59:14). Dat geldt niet alleen 
voor de wallen in Amsterdam, waar 
Scharlaken Koord haar werk doet. Dat 
geldt ook ónze samenleving en ónze 
straat! Dragen wij daar leed over of 
verheffen wij ons in hoogmoed? Daniël 
deed belijdenis met insluiting van zichzelf 
en bad om onverdiende verlossing.

Naast dit schokkende onderwerp vragen 
diverse actuele gebeurtenissen binnen 
de SGP de aandacht.  Onder Gods zegen 
kan de inhoud van De Banier nuttig zijn 
voor al onze SGP’ers in de zorgelijke 
tijden die wij beleven.

Bijbelse waarden in een 
veranderende wereld

Wijze raad 4

Een vaste koers 5 

Thema-artikel	 6 

Symboolpolitiek	 8 

Mijn	eerste	stappen	 11 

Terugblik	 12 

Terugblik	 13 

Vacature 15 

Varia 16 

De	seksuele	moraal	 18 

Buiten	beeld	 21 

Het	ademt	erotiek	 23 

Nieuwe	technologie 24 

Denktank Techtics	 25 

100 jaar SGP 27 

SGP-jongeren 28 

Terugblik	 29 

Haagse	propjes	 31 

iNHOuD

Diversiteitsbeleid

6

DRS. P.A. ZEVENBERGEN
secretaris hoofdbestuur

3DE BANiER     juni WOORD VOORAF



David bindt Salomo op het hart de Heere te kennen en te dienen. 

Het kennen van de Heere is niet alleen veel 
weten van de Heere, het houdt ook in met 
het hart ervaren wie de Heere is en wat Hij 
doet. Het is een bevindelijk kennen. Het is 

ondervinden wie de Heere is en wat Hij doet. 
David heeft met het hart ervaren wie de Heere 
is in Zijn rechtvaardigheid en barmhartigheid, 

in Zijn liefde en trouw, in Zijn almacht en 
wijsheid, in Zijn alwetendheid en goedertier-

enheid, in Zijn genade en vergeving. De Heere 
heeft David beschermd en bewaard tegen de 

vijanden vanbuiten en vanbinnen. David heeft 
in de offerdienst het offer van Christus mogen gezien. Buiten 

dat offer is er geen zaligheid. 
Van nature zijn we blind voor onze eigen verlorenheid en voor 

het offer van Christus. We zijn blind voor onze hemelhoge, 
onbetaalbare schuld en voor de schuld betalende Borg. Heeft 
de Heere naar Zijn welbehagen uw blinde zielsogen daarvoor 

geopend? Hebt u eigen verlorenheid en helwaardigheid gezien? 
Zijn alle eigen betaalmiddelen u uit handen genomen? Hebt u 
het uitgeroepen: “O HEERE, ik word onderdrukt, wees Gij mijn 

Borg?” Hebt u de zaligheid gezocht en gevonden in Christus? 
Het kennen van de Heere houdt in: God erkennen en vrezen, 

Hem belijden, op Hem betrouwen en het van Hem verwachten. 
Salomo kon niet buiten het kennen van de Heere. Ook wij 

kunnen er niet buiten.
 

Het kennen van de Heere gaat samen met het dienen van Hem. 
“Ken den God uws vaders en dien Hem.” David heeft de Heere

mogen dienen. Dat is een wonder. Want in 
Adam hebben we gekozen voor het dienen van 
de duivel. Christus is plaatsvervangend als een 
dienaar van de satan gerekend en geoordeeld 
opdat naar Gods welbehagen dienaren en 
dienaressen van de satan weer tot dienaren 
en dienaressen van God zouden worden. Het 
dienen van de Heere betekent het handelen 
naar Zijn geboden, de geboden van de eerste 
tafel van de wet en de geboden van de tweede 
tafel van de wet. Ieder mens dient de Heere te 
vrezen en Zijn geboden te houden. 

Dat moet ook in onze tijd duidelijk, met liefde, bewogen en 
onverkort uitgedragen worden door de SGP. Het blijft immers 
gelden wat we lezen in Prediker 12:13b “Vrees God en houd 
Zijn geboden, want dit betaamt allen mensen.” De Heere doet 
wonderen, Hij maakt geestelijk doden levend. Kent u dat 
wonder in uw leven? 

De Heere eist het hart. David zegt tot zijn zoon Salomo: “en 
dien Hem met een volkomen hart en met een willige ziel.” Twee 
heren dienen is onmogelijk. De Heere eist het gehele hart, de 
gehele ziel en al de vermogens. Hij eist een dienen uit liefde, 
een gewillig dienen. Het is een wonder als leven mag in het 
binnenste: “U kiest mijn hart voor eeuwig tot zijn Koning.” Wie 
de Heere niet met het hart dient, zal voor eeuwig omkomen. 
Wie Hem met het hart mag dienen zal zalig worden. Waar zult u 
zijn in de eeuwigheid?

“ En gij, mijn zoon Salomo, ken den God uws  
vaders en dien Hem met een volkomen hart  
en met een willige ziel.” 
1 Kronieken 28:9a

Een wijze raad bij troonswisseling

DS. A. VAN HETEREN
Urk
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Een vaste koers
na de gemeenteraadsverkiezingen van maart zijn in alle gemeenten besprekingen begonnen over 

de vorming van een nieuw college van burgemeester en wethouders. in vrijwel alle gemeenten is 

nu overeenstemming bereikt. Vooral voor onze mensen is dit ook een spannende periode waarin 

veel op hen afkomt en er zich lastige dilemma’s aandienen. 

COLLEGEONDERHANDELiNGEN  
EN ZONDAGSRuST
Zonder iets af te doen aan de waarde van 
de overige SGP-speerpunten, wil ik er nu 
toch een heel wezenlijke uitlichten: de 
heiliging van Gods dag. Binnen de SGP 
is er een breed gedeelde gedragslijn, die 
recht doet aan de grote waarde van de 
zondagsrust.
Kortheidshalve komt het hierop neer:
Als het gaat om de vorming van een 
nieuw gemeentebestuur is het uitgangs-
punt van de SGP bij de onderhandelingen 
dat de situatie rondom de zondagsrust 
ter plaatse moet verbeteren als daar 
mogelijkheden toe zijn. Is dat niet moge-
lijk dan rest ons dit met pijn in het hart 
voor de periode van vier jaar als staand 
beleid te aanvaarden. Maar in geen geval 
werken we mee aan uitbreiding van de 
zondagsopenstelling. Ook als dat bete-
kent dat we dan geen deel meer zullen 
uitmaken van het college van B en W.  
Vooral voor D66 en de lokale partijen 
zijn de winkelopenstelling op zondag een 
ideologisch of pragmatisch speerpunt, 
ongeacht wat de winkeliers ervan vinden. 
Dat leidt tot intensieve onderhande-
lingen. Soms leidt dat tot uitsluiting. In 
veel gevallen kunnen er gelukkig heldere 

afspraken worden gemaakt om verant-
woord deel te nemen aan het college. 
Soms schuurt het en roept deelname van 
de SGP aan het dagelijks bestuur van de 
gemeente vragen op.
Waar dit principiële uitgangspunt onder 
spanning komt te staan, wordt het hoofd-
bestuur er soms bij betrokken of neemt 
het bestuur in voorkomende gevallen 
zelf contact op. Soms kan er sprake zijn 
van een grijs gebied. Dat vraagt dan extra 
zorgvuldig handelen. 

COLLEGEONDERHANDELiNGEN  
OP ZONDAG
Onlangs ontstond er onrust over 
deelname van de Rotterdamse CU-SGP-
fractie aan collegeonderhandelingen op 
zondag. Het hoofdbestuur was hierdoor 
zeer onaangenaam getroffen. Laten 
we er toch met z’n allen op letten dat 
heldere Bijbelse grenzen niet vervagen. 
Als we ons inzetten om de rust op 
zondag te bevorderen, kunnen we aan 
coalitieonderhandelingen op zondag 
vanwege een diepgewortelde overtui-
ging niet deelnemen. Dat is in Barneveld 
niet anders dan in Rotterdam. Daarom 
heeft onze fractie in de Tweede Kamer 
in het verleden bij belangrijke onderhan-

delingen met de kabinetten Rutte over 
omvangrijke bezuinigingen van tevoren 
aangegeven: niet op zondag. Dat werd 
gerespecteerd en achteraf gewaardeerd 
als een welkome onderbreking. 
Inmiddels is de afspraak gemaakt dat 
het hoofdbestuur en het bestuur van de 
bestuurdersvereniging de resultaten van 
collegeonderhandelingen in gezamen-
lijkheid zullen evalueren. Er zullen, in de 
vorm van toerusting, kaders aangereikt 
worden waarbinnen principiële afwe-
gingen kunnen worden gemaakt, die 
recht doen aan waar we voor staan. Dat 
gaat dan niet alleen, maar wel in het 
bijzonder ook over het zeer wezenlijke 
onderwerp zondagsrust.

Laat ons gebed om Gods zegen gepaard 
gaan met de bede: “Heere wat wilt Gij dat 
ik doen zal?”.

M.F. VAN LEEuWEN
partijvoorzitter

5DE BANiER     juni VOORZiTTER



nieuw diversiteitsbeleid 

slaat alles plat
door jan schippers
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nederland is een vlak land. Het heeft veel polders en 

uiterwaarden. Misschien komt het door ons vlakke landschap 

dat in onze samenleving gelijkheid zo belangrijk is. Wie zijn 

hoofd boven het maaiveld uitsteekt, moet uitkijken en snel 

wegduiken als de storm van de publieke opinie opsteekt. We 

wijken niet graag af van wat de meerderheid zegt, doet en denkt.

De laatste jaren is er een nieuw beleid in 
opkomst dat diversiteit en inclusief denken 
wil bevorderen. Wat een uitkomst, denk je 
dan. Fijn dat niemand buiten de boot hoeft 
te vallen. Ieder mens hoort erbij. Prachtig 
wanneer al die verscheidenheid als een 
mooi mozaïek de mensenmaatschappij 
vormt en verrijkt.
 
Helaas blijkt de droom van het nieuwe 
diversiteitsdenken een nachtmerrie te 
zijn: niets mag meer vastliggen. Wie nog 
houvast zoekt in waarden en normen, 
werd een halve eeuw te laat geboren. 
Geloof dat bergen verzet, is onzin, want 
we leven in platland. Grenzen zijn onnodig, 
want alles is mogelijk. Wie nog twijfelt, doet 
er goed aan alles te accepteren. Doe als 
raadslid maar niet moeilijk over een regen-
boogvlag, anders denk je niet inclusief en 
ben je ‘dus’ intolerant.

Want dát is het addertje onder het gras: 
wie wèl gelooft in een God die de mens als 
man en vrouw schiep, gezag toekent aan 
de Bijbelse openbaring, het huwelijk in ere 
houdt, het gezin goedgezind is en daar in 
politiek en samenleving voor uitkomt, die 
wordt uitgesloten. Al te veel diversiteit blijkt 
dan ineens niet te kunnen. Christenen met 
een heldere overtuiging en duidelijke iden-
titeit verstoren het fijne diversiteitsfeestje.
 
Hoe reageren we als christenen op deze 
ontwikkeling? Eerst geef ik kort aan wat we 
vooral niet moeten doen.
1.  In de slachtofferrol kruipen en klagen dat 

niemand je begrijpt.
2.  Denken dat gelovigen achterlijk en irrati-

oneel zijn, dat ze hun verstand uitscha-
kelen en onredelijk zijn. Laat je niet wijs 
maken dat je een achterhoedegevecht 
voert als je opkomt voor traditionele 
waarden. Goede principes hebben hun 
praktisch nut de eeuwen door bewezen.

3.  Niets doen. In een hoekje kruipen en 
hopen dat het een hype is die over-
waait. Om het kwade te laten overwinnen, 
is het voldoende dat goede mensen niets 
doen (Edmund Burke).

WAT WEL DOEN?
1.  Bidden. Het machtigste wapen van de 

christenheid, zo zei Maarten Luther. 
Verwaarloos het niet. Misschien verandert 
de situatie niet merkbaar door gebed. 
Geloven is overtuigd zijn van de zaken die 
je niet ziet. Een christen die bidt, veran-
dert daar zelf wel door! Je houding naar 
de andersdenkende naaste voor wie je 
bidt, wordt namelijk anders.

2.  Luisteren. Allereerst is nodig dat we 
naar God luisteren, Zijn Woord tot ons 
laten doordringen. Maar luister daarna 
ook goed naar anderen. Vraag wat 
hen beweegt, waar ze ten diepste naar 
verlangen. Wat zit hen dwars? Vertel 
hierna ook iets over jouw diepste gevoe-
lens en verlangens.

3.  Getuigen in daden en desnoods met 
woorden. Steun het goede, ware en 
schone. Dare to be a Daniel. Dare to stand 
alone.

Het nieuwe diversiteitsbeleid heeft veel weg 
van de nieuwe kleren van de keizer uit een 
bekend sprookje van Andersen. Het heeft 
weinig om het lijf. Bar weinig diversiteit en 
vrijheid. Wel veel uniformiteit en gelijkheids-
dwang: iedereen ‘mag’ hetzelfde denken en 
kiezen. Maar, houd moed: 
de liefde overwint alles, zij 
vergaat nimmermeer.

Meer lezen? Bestel 
deze special van 
Zicht voor maar € 5 
(excl. verz.kn.) via 
de webshop van 
de SGP of via tel. 
010-7200785

door jan schippers

Opgelet. 
Het begint met taal!

Zo’n 150 jaar terug waarschuwde 
Groen van Prinsterer al voor ‘de 
omkering van begrippen’ waarvan het 
revolutionaire ongeloofsdenken zich 
bedient. Bestaande woorden krijgen 
een andere betekenis. Klassieke en 
Bijbelse waarden worden verdacht 
gemaakt. Acht voorbeelden.
 
Geslacht – Niet de biologische reali-
teit (sekse) maar de sociaalpsychologi-
sche beleving (gender) is beslissend: ‘ik 
voel mij man of vrouw’
Homofobie - een term om christenen 
te brandmerken als zij het praktiseren 
van homoseksualiteit afwijzen
Huwelijk - geen levensverbond van 
één man en één vrouw, maar een 
contract tussen twee individuen 
(m/v/x) voor zolang als het duurt. Een 
echtgenoot is niet langer je man of 
je vrouw, maar je partner; vader en 
moeder worden ‘ouder 1’ en ‘ouder 2’
Liefde – niet: het rijke en gelaagde 
begrip (genegenheid, vriendschap, 
overgave in huwelijk en geloof) met 
God als Bron; maar: liefde wordt 
verhaspeld met lust en beperkt tot 
romantische gevoelens
Regenboog – niet: een 
natuurverschijnsel dat herinnert 
aan Gods belofte aan Noach en een 
teken van hoop; maar: een natuurver-
schijnsel dat diversiteit en verbonden-
heid symboliseert
Tolerantie – niet: iemand met een 
andere (geloofs)overtuiging verdragen; 
maar: elke mening relativeren en 
accepteren
Vrijheid - niet: ruimte om je verant-
woordelijkheid te nemen; maar: ik 

bepaal zelf wat ik wil en 
ben aan niets en niemand 
gebonden
Waarheid – niet: objectief 
en door God gegeven; maar: 
subjectief, ieder mens bepaalt 
of voelt voor zichzelf wat 
waarheid is
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THEMA

Op initiatief van de Vlissingse D66-fractie ligt 
er sinds zaterdag 9 september 2017 nabij 
het centrum van de stad een regenboog-
zebrapad, ook wel gaybrapad genoemd. 
De lokale SGP-fractie pikte onlangs een 
bericht op uit het ANWB-magazine De 
Kampioen waarin werd betoogd dat zo’n 
regenboogzebrapad nadelig is voor de 
verkeersveiligheid. De fractie, die sinds 
de laatste verkiezingen bestaat uit Lilian 
Janse-van der Weele en Cor Tromp, consta-

teert dat automobilisten in de praktijk de 
bijzondere oversteekplaats op afstand niet 
meteen herkennen als een zebrapad. Dat 
komt vooral omdat het contrast te gering 
is. En dat vervaagt trouwens nog meer nu 
de oversteekplaats al ruim een half jaar in 
gebruik is. Een zwart-witzebrapad is daarom 
veiliger, zo stelt de tweekoppige fractie 
in de Walcherse havenstad. In reactie op 
schriftelijke vragen daarover verweerde het 
college van B en W zich heel formeel met 

het argument dat het gaybrapad voldoet 
aan de regels.

Bevordering van tolerantie?

Voegt zo’n regenboogpad iets toe aan de 
beleving van de gewone man en vrouw 
op straat? Niet direct. De stemming onder 
nogal wat Vlissingers is dat zo’n gaybrapad 
niet zinvol is. Ook vanuit de lokale homo-
gemeenschap wordt gezegd dat zij er 
geen behoefte aan hebben om zo in het 

Ook Vlissingen doet aan 
partijdige symboolpolitiek

Sinds 2007 ondersteunt de Rijksoverheid gemeenten bij het ontwikkelen en uitvoeren van 

zogenoemd lhbt-beleid (zie kader). Hiermee wil het een impuls geven aan de sociale acceptatie, 

veiligheid en zichtbaarheid van lhbt’s. Eén van die gemeenten die aan dit programma deelneemt, 

is Vlissingen. De stad waar de wieg stond van onze nationale held Michiel de Ruyter.

door de redactie
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zonnetje gezet te worden. Maar voorstan-
ders vinden zo’n gaybrapad geweldig en 
tooien bovendien het stadhuis ook met 
een regenboogvlag. Dat is allemaal om de 
tolerantie te bevorderen, zeggen ze erbij. 
Maar lang niet iedereen ervaart dat op deze 
manier. Eigenlijk gaat het om beïnvloeding 
en bevordering van acceptatie. In de prak-
tijk blijkt immers dat niemand kan uitleggen 
in welk opzicht het gemeentebestuur de 
lhbt-mensen te kort doet. Zij mogen net als 
iedere andere inwoner gebruik maken van 
alle publieke voorzieningen. Als het gaat om 
geweld tegen homo’s, ook als ze hand in 
hand op straat lopen, trekt de SGP-fractie 
een streep: dat wijst zij pertinent af. Daar 
moet de politie ferm tegen optreden. Maar 
met gelijke behandeling van iedere burger 
door de gemeentelijke overheid wordt 
de wet nageleefd. Daarom is het onjuist 
wanneer Vlissingen en andere ‘regen-
booggemeenten’ hun toevlucht nemen tot 
partijdige symboolpolitiek.

Kunst boven de wet?

Het kleurrijke zebrapad bevindt zich ter 
hoogte van de ingang van CineCity in 
Vlissingen, waar ieder najaar het festival 
‘Film by the Sea’ wordt gehouden. Onlangs 
maakte de Vlissingse SGP-fractie bezwaar 

tegen de promotieposter voor het festival 
‘Film by the Sea’, omdat daar een afbeelding 
met vrouwelijk naakt op staat. Misschien 
zien sommige mensen zo’n protest als een 
‘typisch SGP-dingetje’. Maar de kritiek die de 
Vlissingse SGP op deze poster heeft geuit, 
leeft veel breder. Mensen van buiten de 
achterban geven dat bijvoorbeeld als volgt 
aan: “O, het moet weer een naakte vrouw 
zijn om iets cultureels te promoten”. Ook 
komt er veel bijval vanuit de lokale moslim-
gemeenschap, want die vindt de poster 
onfatsoenlijk.
De klacht van de SGP werd natuurlijk ook 
in de media opgepikt. De reactie is dan 
meestal: maar het gaat toch om kunst?! Tja, 
dat is nu juist niet het punt waar het om 
gaat. Wanneer de poster in een museum 
of kunstgalerie zou hangen, en je moet 
ervoor naar binnengaan om die te zien, 
dan is dat een andere situatie. Nu komt 
deze kunstuiting op allerlei plekken in de 
openbare ruimte te hangen. Mensen die 
morele bezwaren tegen hebben tegen 
publiek (vrouwelijk) naakt, wordt de vrijheid 
ontnomen om dit niet te hoeven zien. 
Kennelijk moet bij kunst in de openbare 
ruimte alles kunnen. Alsof dan alleen maar 
esthetische en geen ethische normen 
gelden. Blijkbaar moet iedereen overal 

bloot gewoon gaan vinden. Da’s niet 
normaal, vindt de SGP. 

THEMA

Lhbt-beleid, 
wat is dat?

Bij lhbt-beleid gaat het erom dat mensen 
die niet heteroseksueel zijn, zich veilig en 
geaccepteerd voelen in de samenleving, 
zodat zij volwaardig kunnen meedoen 
in de maatschappij. De letters in de 
afkorting, inmiddels uitgebreid tot lhbtqi, 
hebben de volgende betekenis:
l  = lesbisch
h = homoseksueel
b  = biseksueel - voelt zich aange-
trokken tot zowel mannen als vrouwen
t  = transgender - iemand voelt zich 
zowel man als vrouw
q = queer - iemand die twijfelt over 
zijn of haar seksuele voorkeur
i  = intersekse - iemand met een 
lichaam dat zowel mannelijke als vrou-
welijke kenmerken vertoont
In deze Banier wordt ook het woord 
gender gebruikt. Deze term duidt op 
de sociale of psychische beleving van 
het geslacht.
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door chris stoffer

Mijn eerste stappen op het Binnenhof
Mijn eerste stappen op het Binnenhof zijn gezet. De afgelopen weken heb ik kennisgemaakt met het politieke handwerk. 

Tussen ervaren Kamerleden als Kees van der Staaij (hij mocht zijn 20-jarig Kamerlidmaatschap vieren op 19 mei) en 
Roelof Bisschop (uitgeroepen tot debatkoning, omdat hij het afgelopen jaar de meeste debatten heeft gedaan van alle 

Kamerleden) kan ik dat met een gerust gevoel doen: ze helpen me goed op weg.

Inmiddels heb ik aan diverse 
debatten mee mogen doen en 
begin ik mijn weg een beetje 

te vinden op het Binnenhof. Niet 
in het minst door het geweldige 
team van fractiemedewerkers dat 
mij elke keer opnieuw met een 
uitstekende voorbereiding op weg 
helpt. 

MAiDENSPEECH
Mijn eerste debat, ook wel de maiden-
speech genoemd, had als onderwerp 
loondispensatie. Kortweg ging het om de 
positie van mensen die niet in staat zijn 
om volledig aan het arbeidsproces deel 
te nemen. Wij hebben ervoor gepleit om 
de lasten niet te verschuiven van (grote) 
bedrijven naar kwetsbare werknemers.

SCHiPHOL
De toekomst van Schiphol in relatie tot 
de aanleg van vliegveld Lelystad was ook 
onderwerp van debat. Onze insteek is 
dat er eerst zekerheid moet zijn over de 

herinrichting van het luchtruim, voordat 
je nieuwe vliegroutes openstelt. Onze 
zorg zit met name in het punt dat de 
vliegtuigen straks vliegen en het achteraf 
toch tegenvalt met de vlieghoogtes en de 
bijbehorende overlast van inwoners op 
de Veluwe en in Overijssel.

EENVERDiENERS
Het debat over de belastingdruk voor 
eenverdieners was een hoogtepunt voor 
de SGP. Elbert Dijkgraaf heeft dit thema 
de afgelopen jaren op de kaart gezet. 
Langzamerhand begint een steeds groter 
deel van de Kamer in te zien dat het 
onrechtvaardig is om gezinnen, waarin er 

(om wat voor reden dan ook) 
één kostwinner is, af te straffen 
via de belastingen. Een kamer-
breed aangenomen motie 
om onderzoek te doen naar 
onevenredige belastingdruk, 
onder andere voor eenverdie-
ners, is het eerste resultaat.
Onze fractie had graag een stap 

extra gezet voor de eenverdieners. We 
hebben daarom samen met de SP nog 
een motie ingediend, waarin we vragen 
om serieuze opties te onderzoeken om 
de kloof tussen een- en tweeverdieners 
te verkleinen. Deze motie haalde het 
helaas niet. 

VERVELiNG
De komende periode tot aan het zomer-
reces staan er nog diverse debatten aan 
te komen. Onder andere over de voor-
jaarsnota en hoe we verder gaan met 
Groningen in relatie tot het stopzetten 
van de gaswinning. Kortom, vervelen doe 
je je niet snel aan het Binnenhof.
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Tijdens het eenverdienersdebat 
dat vorige week donderdag is 
gehouden, diende SGP-Kamerlid 

Chris Stoffer twee moties in om de 
grote en onrechtvaardige kloof in 
belastingdruk tussen een- en twee-
verdieners te verkleinen. Steeds meer 
partijen in de Kamer zijn het met de 
SGP eens dat het zo niet langer kan.
 
Stoffer: “Het is winst dat dit onrecht nu 
ook door andere partijen wordt erkend. 
Inmiddels is er in de Tweede Kamer een 
meerderheid om de kloof tussen een- 
en tweeverdieners te verkleinen. Die 

bewustwording in de Kamer is mede te 
danken aan mijn voorganger Elbert Dijk-
graaf. Helaas moet ik tegelijkertijd vast-
stellen dat de regering op dit moment 
geen echte stappen wil zetten om de 
kloof ook daadwerkelijk te verkleinen.” 
 
De motie van de SGP die de regering 
vraagt om serieuze opties te bekijken om 
de verschillen tussen een- en tweeverdie-
ners te verkleinen (en deze opties op Prins-
jesdag 2018 te presenteren) kon rekenen 
op de steun van: SP, DENK, SGP, FvD, PvdD, 
50PLUS en de PVV, maar haalde dus helaas 
nog geen meerderheid.

De SGP is niet tevreden over de 
defensiebegroting. Kamerlid 
Chris Stoffer bij het debat over 

de Defensienota: “Als we ons eigen 
leger en onze eigen veiligheid serieus 
willen nemen, dan moet er meer geld 
bij. Wat ons betreft minstens het 
dubbele. Het kabinet komt wel met 
mooie doelstellingen, maar moet dan 
ook de portemonnee willen trekken.” 
 
1,5 miljard euro is volgens de SGP slechts 
een pleister op de begrotingswonden 
die er tijdens de jaren van bezuiniging 
bij defensie zijn ontstaan. De partij trekt 
in haar verkiezingsprogramma 3 miljard 
euro uit voor defensie. Stoffer: “Dat is 

het minimale bedrag dat in deze kabinet-
speriode nodig is om de slagkracht van 
het leger te vergroten, ook daarna zal er 
blijvend en stevig geïnvesteerd moeten 
worden in defensie.” 
 
Ook volgens defensie-expert Rob de Wijk 
van het HCSS (The Hague Centre for Stra-
tegic Studies) zijn de huidige investeringen 
volstrekt onvoldoende voor een geloof-
waardige bijdrage aan de NAVO. Binnen 
de NAVO is afgesproken dat het defensie-
budget toegroeit naar 2% van het bbp in 
2024. Stoffer: “Dat percentage wordt met 
het tempo van dit kabinet in nog geen 
honderd jaar gehaald. Het is daarom zaak 
dat we gaan werken aan een meerjarig 

defensieplan, zoals mijn voorganger Elbert 
Dijkgraaf eerder al (november 2017) in een 
– aangenomen – motie heeft voorgesteld.” 
 
De SGP vraagt zich af in hoeverre de 
investeringen toereikend zijn om de 
beoogde doelstellingen te kunnen 
bereiken. Als voorbeeld noemt hij de 
F-35. “Als we door de aanschaf van 37 
toestellen slechts 4 jachtvliegtuigen 
langdurig kunnen inzetten, hoe draagt 
dat dan bij aan ‘het vergroten van de 
inzetbaarheid van de jachtvliegtuigen’, 
zoals het kabinet zegt te willen doen?”, 
vraagt Stoffer zich af, “tot nog toe hoor 
ik wel veel gebulder, maar zie ik weinig 
kanonnen.”

MEER PARTiJEN STEuNEN SGP OVER EENVERDiENERS
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Het afscheid van Elbert Dijkgraaf op zaterdag 19 mei is 
afgesloten met een goed bezochte receptie in het bezoe-
kerscentrum van Kalverhouderij Beekzicht te Barneveld. 
Hartelijk dank familie Van Beek voor de uitstekende 
verzorging! 

Het deed Elbert en ons (SGP-fractie en hoofdbestuur) goed dat 
er zovelen de moeite namen om in een persoonlijke ontmoe-
ting afscheid te nemen van onze zeer gewaardeerde SGP’er. 

De opvolger van Elbert, Chris Stoffer, heeft al van zich doen 
horen! We wensen beiden Gods zegen en afhankelijkheid van 
Zijn wijsheid toe in hun onderscheiden omstandigheden.

AFSCHEiD En 
AAnTREDEn

BALANS WERK EN PRiVÉ
Er is ook nog een ander aspect dat breed aandacht kreeg in 
de context van het vertrek van Elbert Dijkgraaf als lid van de 
Tweede Kamer: de vraag naar de balans tussen werk en privé. 

Mede vanwege het feit dat deze de spanning tussen werk en 
privé al eens eerder tot vroegtijdig afscheid geleid heeft. 

Zelfs PvdA-voorman en oud-minister van emancipatie(!) Lode-
wijk Asscher vindt dat de hele Tweede Kamer zich achter de oren 
moet krabben. “We moeten het anders organiseren, het werk 
beter planbaar maken. Als we willen dat de politiek aantrekke-
lijk blijft voor mensen, moet het wel te combineren zijn met een 
gezin.”

De balans tussen privé en werk mag zeker vanuit de SGP-visie 
op het gezin wel een aangelegen aandachtspunt zijn voor onze 
politici en bestuurders. Het zou goed zijn als bestuursleden dit 
betrekken in hun voortgangsgesprek met betrokkenen.

De bestuurdersvereniging heeft dit thema met voortvarendheid 
opgepakt. In het najaar organiseert de bestuurdersvereniging 
een conferentie ‘besturen in balans’. Op deze tweedaagse(!) 
conferentie wordt voor politici en hun geliefden aandacht 
geschonken aan de 
werk-privébalans. 
Hoe maak je een 
goede afweging tussen 
persoonlijke en ambte-
lijke werkzaamheden; 
tussen gezin en ambt?  
Waarvan akte!

KEES VAN DER STAAiJ 
20 jAAR KAMERLiD

Op de dag dat we afscheid namen van Elbert Dijkgraaf in 
Barneveld was Kees van der Staaij precies 20 jaar lid van 
de Tweede Kamer. We hebben hem daarmee toen gefelici-
teerd en doen dat ook nu in ons lijfblad. 

Kees mag zich tot op heden verheugen in een goede gezond-
heid. Hij weet heel goed het principiële en het praktische in 
zijn ambt als volksvertegenwoordiger te verbinden. Door 
zijn uitstekende communicatieve eigenschappen weet hij de 
boodschap van de SGP in de breedte van de maatschappij 
ingang te laten vinden. We hopen van harte dat hij nog lang 
voor onze partij actief mag blijven en dat zijn werk gezegend 
mag worden. 
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De Eerste Kamer is overbodig en moet worden afgeschaft vinden nogal wat mensen. Maar weten ze 
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WAT ZiJN uW TAKEN?
  Het zorgdragen voor een stevige en herkenbare positione-

ring van de SGP
  Het ontwikkelen van on- en offline communicatiestrate-

gieën en (verkiezings)campagnes
  Het opstellen en uitvoeren van een communicatieplan om 

verschillende doelgroepen te bereiken
  Het doen van onderzoek naar de motieven van mensen 

om ((geen) SGP) te stemmen
  Het opzetten van thematische acties in samenwerking met 

verschillende partijgeledingen
  Beleidsondersteuning van de directeur

WAT VERWACHTEN WiJ VAN u?
  Het onderschrijven van de grondslag en doelstelling van 

de SGP
  Een visie op de inzet van (moderne) communicatiemid-

delen om de SGP-boodschap uit te dragen
  Werkervaring in een soortgelijke functie
  Kennis van corporate branding, online reputatiemanage-

ment en contentmanagement
  Affiniteit met de achterban
  Communicatief sterk, proactief en creatief
  Samenwerkings- en resultaatgericht
  Afgeronde hbo-/wo-opleiding op het gebied van communicatie

WAT BiEDEN WiJ?
Wij bieden een bij de functie passende salariëring en goede 
secundaire arbeidsvoorwaarden. Opleiding en ervaring spelen 
bij de salarisinpassing een rol. De functieomvang is 1,0 fte.  
Een assessment kan deel uitmaken van de sollicitatieprocedure.

DE SGP iS OP ZOEK nAAR EEn

STRATEGiSCH COMMuNiCATiEADViSEuR

iNTERESSE?
Spreekt deze functie je aan, stuur dan voor 30 juni 
2018 een sollicitatiebrief met cv aan de directeur 
partijbureau drs. J.W. van Berkum, Dinkel 7, 3068 HB 
Rotterdam (of per e-mail: jwvanberkum@sgp.nl). 

Vragen?
Voor meer informatie kun je contact opnemen met J.W. van Berkum (010-7200770 of 06-19629223).  
De eerste gespreksronde vindt plaats op maandag 9 juli 2018 D.V.

die een bijdrage kan leveren aan de positionering en profilering van de SGP in het publieke bestel.  
De komende jaren wil de SGP aan de slag met een nieuw beleidsplan. De doelen die hieruit voortvloeien 

vereisen een strategisch communicatieadviseur die stevig in zijn schoenen staat. 
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KOninKLijK 
OnDERSCHEiDEn

G. Wijnne, Elburg
Op donderdag 26 april werd Gerrit 
Wijnne, voorzitter van SGP Elburg, 
verrast met een koninklijke onder-
scheiding. Hij ontving de onderschei-
ding uit handen van burgemeester 
Jan Nathan Rozendaal. Wijnne werd 
gedecoreerd tot Lid in de Orde van 
Oranje-Nassau voor zijn jarenlange 
trouwe inzet in diverse bestuursfuncties, waaronder 
ook vanaf 1990 in de politiek.
Na een korte periode als gemeenteraadslid (1996-
1998) werd Wijnne beëdigd als wethouder in gemeente 
Elburg. Na zo’n tien jaar wethouderschap keerde hij terug in 
het bedrijfsleven. De politiek bleef trekken en tot 2017 was 
hij weer vier jaar wethouder in de gemeente Enkhuizen. 
Vanaf 2010 is Wijnne voorzitter van de SGP-afdeling Elburg 
Doornspijk. 

De SGP feliciteert de decorandus van harte met de onderscheiding!

Privacyverklaring 
SGP
Uw privacy is belangrijk voor ons. We informeren u daarom 
graag over onze nieuwe privacyverklaring. We hebben onze 
privacyverklaring aangepast vanwege de nieuwe Europese 
privacywetgeving, de Algemene verordening gegevensbe-
scherming (AVG). Deze verklaring is uitgebreider dan voor-
heen en opgesteld in begrijpelijke taal. Zo zijn we nog trans-
paranter over wat we met uw persoonsgegevens doen.

De privacyverklaring van de SGP informeert u onder andere 
over:
•  De gegevens die wij van u verzamelen en voor welke doel-

einden wij deze gebruiken.
•  De maatregelen die wij hebben genomen om uw persoon-

lijke gegevens te beveiligen.
•  Welke rechten u hebt met betrekking tot uw persoonlijke 

gegevens en hoe u deze rechten kunt uitoefenen.

De privacyverklaring is te vinden op de website van de SGP: 
sgp.nl/privacyverklaring 

PARTIJNIEUWS
Afscheid
De SGP-fractie in de Tweede 
Kamer nam afscheid van Arnoud 
Proos. Begin 2013 begon hij als 
persvoorlichter bij de Tweede 
Kamerfractie. Heel snel wist hij 
zijn plek te verwerven. In de 
fractie, maar niet minder bij de 
journalisten en collega’s in de 
Kamer. Arnoud werd een bekende 

verschijning op het Binnenhof. Als mens buitengewoon 
aimabel, en als voorlichter een professional waar anderen 
jaloers op zijn. In de volgende Banier hopen we in een 
afscheidsinterview nader bij Arnouds vertrek stil te staan.

Namens het hoofdbestuur en de partij willen we hem 
hartelijk bedanken voor zijn inzet. Ook wensen we hem Gods 
zegen toe in zijn verdere leven.

Aantreden
Per 1 april is Hester Neeleman op 
het SGP-partijbureau werkzaam 
als secretarieel-administratief 
medewerkster. Naast haar werk-
zaamheden als telefoniste zal ze 
zich vooral bezig houden met de 
ledenadministratie.

Namens het hoofdbestuur en de 
partij willen haar hartelijk welkom heten en haar alle goeds 
toewensen voor de komende tijd.

16 LEDENMAGAZINE VAN DE STAATKUNDIG GEREFORMEERDE PARTIJVARiA



BEELDVERANTWOORDiNG
Pagina 1: Het gemeentehuis van regenbooggemeente Schaarbeek. Dat noemen wij ‘partijdige 
symboolpolitiek’.
Pagina 6: Regenbooggemeente Leiden
Pagina 8: Vlissingen, standbeeld Michiel de Ruyter \ beeld Wikimedia Commons 
Pagina 9: gaybrapad \ beeld Omroep Zeeland
Pagina 12: beeld Wikimedia Commons 
Pagina 18: beeld Foto Schievink
Pagina 23: beeld Facebook Milner 
Pagina 24 en 28: beeld 123rf.nl 
Pagina 29: Thijs van den Brink \ beeld EO; Joost Vullings \ beeld EenVandaag

De redactie heeft geprobeerd de rechten van het beeldmateriaal zo veel mogelijk te regelen.  
Als u meent dat uw materiaal zonder voorafgaande toestemming is gebruikt, verzoeken wij u  
om contact met ons op te nemen via debanier@sgp.nl.

MAANDAG 17 SEPTEMBER

Residentie Pauzedienst
Mr. Diederik van Dijk (EK)
Ds. J.P.Boiten

Jan van Westenbrugge (orgel)
Nicolien van Deursen (fluit)
12.30 - 13.10 uur
Den Haag, Noordeinde 25, Waalse Kerk 

NB: voor alle in dit blad genoemde data geldt: ‘Deo volente’.
 
De volgende Banier verschijnt op donderdag 13 september. De kopij kan tot en 
met donderdag 30 augustus bij het partijbureau worden ingestuurd. 
U kunt zich richten tot J.S. (Sjon) van der Ree Doolaard via debanier@sgp.nl.
De daaropvolgende Banier zal op donderdag 18 oktober verschijnen.

AGENDA COLOFON
REDACTiE 

M.F. van Leeuwen 
(hoofd redacteur),  

J.S. van der Ree Doolaard 
(eind redacteur), 

drs. J.W. van Berkum,  
drs. J.A. Schippers en N. Bakker

REDACTiEADRES 
Partijbureau, Dinkel 7,  

3068 HB Rotterdam 
T 010 - 720 07 70 

E debanier@sgp.nl 
I www.sgp.nl

DiRECTEuR PARTiJBuREAu 
drs. J.W. van Berkum 

T 010 - 720 07 70 
E jwvanberkum@sgp.nl

MANAGEMENTASSiSTENTE 
mw. A.C. Weerheim 

T 010 - 720 07 70 
E acweerheim@sgp.nl

ADMiNiSTRATEuR 
mw. M. Westerhout en 

mw. drs. S. Paul 
T 010 - 720 07 70 

E mwesterhout@sgp.nl

AFDELiNG COMMuNiCATiE,  
VOORLiCHTiNG EN VORMiNG (CVV) 

W. Doeleman, W. Goudriaan,  
mw. C.W. de Jong en 

J.S. van der Ree  Doolaard 
T 010 - 720 07 75  

E voorlichting@sgp.nl

WETENSCHAPPELiJK iNSTiTuuT 
drs. J.A. Schippers (directeur), 

mw. mr. C.A. Everse 
T 010 - 720 07 85, 

E wi@sgp.nl

SGP-JONGEREN 
N. Bakker en mw. C.W. Pors 

T 010 - 720 07 80  
E beleidsadviseur@sgpj.nl

EERSTE KAMER 
P. Schalk en mr. D.J.H. van Dijk  

Binnenhof 22,  
2513 AA Den Haag 
T 070 - 312 92 00 

TWEEDE KAMER 
mr. C.G. van der Staaij,  

dr. R. Bisschop en ir. C. Stoffer  
Postbus 20018, 2500 EA Den Haag 

T 070 - 318 30 45 
E sgp@tweedekamer.nl

EuROPEES PARLEMENT 
drs. B. Belder 

T 06 - 224 579 15 
E b.belder@planet.nl 
I eurofractie.sgp.nl

STiCHTiNG VORMiNGS ACTiViTEiTEN 
OOST-EuROPA 
E voe@sgp.nl

VORMGEViNG 
DTP studio  

De Groot - grootsgedrukt.nl

LEDENADMiNiSTRATiE 
mw. S.E. van der Elst 

E administratie@sgp.nl

Opzegging van lidmaatschap of 
abonnement dient schriftelijk te 

geschieden voor 1 december.

ADVERTEREN 
Voor  advertentiemogelijkheden en 
tarieven kunt u contact  opnemen 

met Novente: 
wdankers@novente.nl

Doe de jubileumglossy 
cadeau aan uw 
gemeenteraad en college! 
Aanbieding: tijdelijk € 3,95 ex. per stuk!

De jubileumglossy - elk SGP-lid heeft een exemplaar in huis gekregen. 

Het jubileum van de SGP is ook lokaal en provinciaal te vieren. Wilt u 
binnen de raad, Staten, college of de waterschappen een leuk presentje 

geven? Dan kunt u via de webshop een aantal exemplaren bestellen. Ook particulieren die nog een 
extra exemplaar willen hebben, kunnen in de webshop terecht. De komende tijd is de jubileum-
glossy nog voor een gereduceerd tarief te verkrijgen. In plaats van 4,95 euro ex. betaalt u nu maar 
3,95 euro ex. per exemplaar.

webshop.sgp.nl/producten
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De seksuele moraal
Het is donderdag 21 mei 2015 als Kees van der Staaij aanschuift bij televisiepraatprogramma 

De Wereld Draait Door (DWDD). Het was tijd voor een tegengeluid tegen de heersende seksuele 

moraal. Als er om ons heen om het hardst wordt geschreeuwd hoe normaal overspel is, kan het 

niet anders of er moet getuigd worden van de onwaarheid van die stelling. Er zijn ook veel 

maatschappelijke argumenten aan te dragen waarom de ‘vrije’ seksuele moraal niet heilzaam 

is, maar onze zekerheid halen we uit het onfeilbaar Woord van God. 

door sjon van der ree doolaard

‘Moraal’ is een beladen woord. In ons 
seculiere land wordt ‘moraal’ extra 
argwanend bekeken als erover gerept 
wordt door een christelijk persoon. De 
christelijke religie met haar geboden 
verbiedt alles wat fijn is. Ze proberen 
de mensheid in een zo onaangenaam 
mogelijk keurslijf te dwingen en dat alles 
vanuit de ijdele hoop dat er een leven na 
dit leven is. De iets genuanceerdere burger 
zal een deel van Bijbelse geboden tot op 
zekere hoogte nog wel accepteren, maar 
dan zeker niet op de manier zoals de Bijbel 
ze inkadert en duidt.

De heersende opvatting

Als het over ‘de seksuele moraal’ gaat, 
wordt dat ervaren als iets beklemmends. 
Zo’n moraal wordt eerst rebels 
tegemoetgetreden met de houding van 
‘regels zijn er om te verbreken’ of ‘je 
bent maar een keer jong’. Als de rebelse 
houding gemeengoed is geworden, 
wordt het vanzelf de nieuwe geldende 
moraal, oftewel de heersende opvatting. 
Vervolgens is het hek van de dam. 
Want waarom zou je een homohuwelijk 
wél goed vinden, maar bigamie (een 
huwelijk met meerdere personen tegelijk) 
níét? Er doen al geruchten de ronde 
van verontwaardigde mensen die te 
verstaan geven dat zo’n bekrompen, 
kortzichtige houding toch niet hoort bij het 
Nederland van de 21e eeuw. Alleen een 

homohuwelijk… Dat is al bijna ouderwets. 
Maar wat is dan de volgende stap?

#MeToo

Dan is er een wonderlijk verschijnsel. Er 
is een tegengestelde trend te zien in de 
zogenoemde ‘me-toodiscussie’. Is dat een 
kentering? Gaan we vanaf 2017 weer de 
weg omhoog vinden? Ik denk niet dat het 
terecht is om die stelling te verdedigen. 
Toch is het geen slecht signaal dat er 
een wal is bereikt die het schip lijkt te 
keren. Je zou ook kunnen stellen dat 
de emancipatiedrift hier de verwording 
van de seksuele moraal te hulp komt. In 
Bijbelse termen zouden we nog over een 
‘weerhouder’ kunnen spreken. 

Regenboog

Een beweging die de andere kant 
op gaat, is die van de opkomende 
regenbooggemeenten. Verschillende 
gemeenten dragen fier de regenboogvlag 
vanaf hun gemeentehuis. (Zie de concrete 
voorbeelden op de voorkant en in de 
eerdere thema-artikelen.) Het is een 
gevaarlijk signaal als de wereld een 
Bijbels symbool voor Gods trouw kaapt 
en het instelt als een symbool voor de 
menselijke ontrouw. Het staat nog net niet 
symbool voor ontrouw in relaties, maar 
toch op z’n minst voor de ontrouw aan 
de Bijbelse moraal. Het zou goed zijn als 
we als volksvertegenwoordigers én als 

SGP-leden in gesprek gaan met elkaar en 
met andersdenkenden en daarin niet de 
regenboog voor de lhbti-gemeenschap 
laten wapperen, maar dat we zelf ook 
het vaandel, de banier omhoogsteken 
en getuigen van Gods trouw tegenover 
onze ontrouw. Het is het strijden waard. 
Vanuit dat oogpunt leven we allemaal in 
een ‘regenbooggemeente’. Een gemeente 
waarin Gods trouw gezien wordt in schril 
contrast met onze ontrouw. 

De wereld?

Dan wat nog wat dichterbij: is het echt 
alleen de seculiere landgenoot die zijn 
neus ophaalt voor de strikte normen? 
De 19e-eeuwse Vlaamse dichter Guido 
Gezelle zei het al: “de wereld wil mij 
achterna / alwaar ik ga / of sta / of ooit mijn 
ogen sla”. De wereld zit in ons allemaal. 
Vandaar de wens voor u en mij: zicht te 
mogen krijgen op de wereld in het hart en 
bewogenheid met de wereld buiten ons 
hart. Dat is belangrijk voor een bestuurder, 
een volksvertegenwoordiger en voor elk 
SGP-lid. 

#MeToo 

#MeToo
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Techno West Services
vorkheftrucks - verreikers - terminaltrekkers

Techno West Services B.V.
Weihoek 6
4416 PX Kruiningen

E-mail : verkoop@technowestservices.nl
Tel.     : +31 (0) 113 312 186
Mob.  : +31 (0) 654 774 755

verkoop - verhuur - onderhoud www.technowestservices.nl

www.stephanos.nl

Help een kind als Ernestine 
aan eten en Bijbels onderwijs!

Ernestine uit Malawi is tien. Ze is straatarm en woont in een 
schamel hutje. Ze zorgt al jaren voor haar twee broertjes. Vaak 
eten ze maar één keer per dag. Het is haar droom om juf te 
worden en kinderen over de Heere Jezus te vertellen. Daarom wil 
ze graag naar school! Helpt u kinderen als Ernestine met voed-
sel, kleding, medische zorg en (Bijbels) onderwijs?

Maak uw bijdrage over op IBAN NL74 RABO 0335 3074 50  
t.n.v. Stichting Stéphanos

voor 

€15,-
geeft u al 3 

kinderbijbels!

Presentatie? 06 - 301 671 72 of 
voorlichting@stephanos.nl

of doneer online!



Wat was je functie bij de SGP?
“Er was niet genoeg capaciteit om alle 
vragen van afdelingen en kiesvereni-
gingen te beantwoorden. Bovendien zag 
het hoofdbestuur dat investeren in het 
grondvlak noodzakelijk was om de partij 
levendig te houden.”

Waar heb je aan gewerkt als Adviseur 
CVV?
“Natuurlijk het adviseren van afdelingen 
& kiesverenigingen. Maar het mooiste 
vond ik toch de campagnes voor de 
Tweede Kamerverkiezingen en gemeen-
teraadsverkiezingen. De combinatie van 
nadenken en uitvoeren maakte het voor 
mij zo boeiend. Je zet eerst een strategie 
op, pas daarna ga je in de uitvoering. 
Daarnaast ben ik bezig geweest met de 
Handleiding Integriteit en de Werkgroep 
Jeugdzorg. En natuurlijk met ledenwer-
ving: toen ik begon, had de SGP 27.196 
leden. Dankzij de enthousiaste ledenwer-
vers van afdelingen & kiesverenigingen 
zijn het er nu 30.399.”

Waarom kwam er meer aandacht voor 
integriteit?
“Vooral omdat de SGP nog geen afge-
ronde visie had. Daarom heb ik toen het 

Bijbels-maatschappelijk integriteitskader 
ontworpen. Achteraf hat er nog meer 
aandacht voor de wethouders mogen 
zijn. Vooral zij komen met integriteits-
dilemma’s in aanraking.”

Wat is het belang van plaatselijke  
vitaliteit?
“Menselijkerwijs gesproken: als je wilt dat 
er over twee generaties geen SGP meer is 
in je gemeente, moet je vooral doorgaan 
op de oude voet en op de winkel passen. 
Maar als je de SGP voor het derde en 
vierde geslacht er ook wilt laten zijn, moet 
je echt investeren. Investeren in leden-
betrokkenheid, in het profileren van de 
boodschap, in leden- en jongerenwerving. 
Dat geldt ook voor het op orde brengen 
van je bestuur.”

Waarom ben je vertrokken en wat doe 
je nu?
“Ik wilde nog meer naar het hart van het 
communicatievak toe. Met campagnes 
lukte dat uitstekend, maar het adviseren 
van afdelingen en kiesverenigingen stond 
ik daar verder vanaf en mijn functie was 
nogal organisatorisch. In Waddinxveen 
ben ik vooral bezig met de communica-
tiestrategie en houd ik me minder bezig 

met de uitvoering. Ik spar met de burge-
meesters en wethouders, ik heb samen-
levingsparticipatie in mijn portefeuille 
gekregen en zet een stip op de horizon 
voor de communicatie van de gemeente 
Waddinxveen. Het is dus nog meer 
communicatie dan het al was.”

Hoe zou jij de SGP van de achter- 
liggende jaren willen omschrijven? 
Welke veranderingen heb je gezien?
“Ik heb de SGP leren kennen als een 
partij die haar boodschap positief weet 
te verwoorden. Daar komt ook steeds 
meer waardering voor. Die lijn is onder 
Bas van der Vlies al ingezet en Kees van 
der Staaij heeft hem doorgezet. Binnen 
die ontwikkeling heb ik de afgelopen 
jaren met ontzettend veel plezier gewerkt 
bij de SGP. De vraag voor mij is wel: hoe 
zorg je dat het meer-en-meer een leden-
partij wordt, waar leden het echt voor het 
zeggen hebben. 
Vooral met het oog op komende genera-
ties is het echt meedoen van leden van 
belang.” 

AFSCHEiD VAN…

HENRi POOL, ADViSEuR OP DE AFDELiNG 
COMMuNiCATiE, VOORLiCHTiNG EN VORMiNG

door sjon van der ree doolaard

Het is december 2009 als de SGP een advertentie plaatst waarbij ze vraagt naar versterking van de afdeling CVV. 
Als die advertentie bij Henri Pool onder ogen komt, weet hij meteen dat dit is wat hij wil. Het is in 2010 als Henri als  
Communicatieadviseur Afdelingen & Kiesverenigingen aan de slag gaat. Na ruim zeven jaar heeft hij een nieuwe post als 
Strategisch communicatieadviseur bij de gemeente Waddinxveen.
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Religie moet achter de voordeur, maar erotiek mag alle ruimte opeisen in het  
publieke domein. Van die ruimte wordt duchtig gebruik gemaakt. Vijftig jaar geleden 
schreef Godfried Bomans, dat een Marsbewoner die hier landen zou, wel de indruk 
moest krijgen dat hij in een rosse buurt was terecht gekomen. 

De samenleving ademt 

We zijn weinig vooruitgegaan. Billboards, erotiekbeurzen, 
pornosites, soaps, uitdagende kleding, zelfs voor kinderen. 
Onze samenleving ademt erotiek. Hoe snel zondigen ook 
christenen met hun ogen wanneer zij op straat geconfron-
teerd worden met uitdagende reclamebeelden. De tijd kan zó 
verworden raken, dat het leven van de heiligmaking praktisch 
onmogelijk wordt.

De duizenden jongeren die zich laven aan muziekclips van 
commerciële zenders moeten wel de indruk krijgen dat 
groepsseks een normaal verschijnsel is en dat meisjes maar 
één ding willen. Deze jongeren krijgen een verwrongen visie 
op seksualiteit ingeprent, waarbij vrouwen gebruikt worden 
voor eigen gerief. Vrouwen worden ook bijna vereenzelvigd 
met erotische beleving. Zouden deze voortdurende beelden 
niet leiden tot navolging? Denk aan rapporten waarin is 
gemeld hoeveel minderjarige meisjes tegen hun zin zijn 
gedwongen tot seks of groepsseks en andere experi-
menten. Ook valt te wijzen op praktijken van loverboys, 
waarbij meisjes door hun ‘vriend’ aangezet worden tot 
prostitutie.

Het is waar, veel mensen die deze beelden dag aan dag 
via talloze wegen voorgeschoteld krijgen, zullen zelf nooit 
tot dergelijk gedrag overgaan. Al worden allerlei erotische 
verlangens dagelijks geprikkeld, toch vervallen zij zelf niet in 
dit perverse gedrag. In onze westerse samenleving is men 
gewend aan deze dubbele houding. Een gewaagde film die 
twintig jaar geleden tot morele verontwaardiging kon leiden, 
wordt vandaag als truttig aangemerkt.

SCHEiDiNG
Doorgaans maakt de gemiddelde burger dus een strikte schei-
ding tussen enerzijds het onzedelijke dat hem wordt voor-
gespiegeld in de media en anderzijds zijn dagelijkse burger-
leven. Al toont de ‘Metoo-discussie’ ook een andere kant. De 
constante hoogspanning tussen wensdroom en realiteit is niet 
voor iedereen te verdragen. Bij sommigen slaan de stoppen 
door. Misschien geldt dit wel vooral allochtone nieuwkomers. 
Het is niet toevallig, dat juist zij zich geregeld schuldig maken 
aan loverboypraktijken en vaak een minachtende kijk hebben 
op westerse vrouwen. Op straat en in de media worden zij 
geconfronteerd met zaken die bij hen thuis volstrekt onge-
oorloofd zijn. Zij hebben echter nooit geleerd om deze twee 
werelden strikt te scheiden. Het kan zomaar gebeuren, dat zij 
wél handelen, zoals hen 
wordt aangeprezen. 
Wij noemen hen dan 
psychisch gestoord of 
schizofreen en eisen een 
harde aanpak. In bepaalde 
zin handelen zij echter 
consequent. Zij voegen 
de daad bij onze westerse 
beelden over vrouwen.  
Zij oogsten wat wij zaaien. 
Hun schaamteloze daden 
mogen niet worden goed-
gepraat, maar schaamte 
moet het gelaat van onze 
samenleving bedekken.

diederik van dijk 
Lid van de eerste Kamer

EROTIEK

Kaasfabrikant Milner gaat de grenzen van 
smakelijke reclame soms ruimschoots over.
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XxxxWat is de ethische, moralistische, 
christelijke impact van nieuwe 
technologie?

We leven in een tijd waar versnelde verandering het nieuwe, maar ook het enige constante lijkt. nieu-

we technologische ontwikkelingen gaan snel, zijn vaak positief, maar kunnen ook negatieve gevolgen 

hebben. naast allerlei praktische, sociale, culturele en economische vragen komen ook steeds meer 

ethische dillema’s naar voren. Te denken valt aan: ‘designer babies’, de relatie tussen robots en men-

sen en de impact van bijvoorbeeld ‘blockchain’ en ‘kunstmatige intelligentie’.  Een gesprek met SGP-

lid en deskundige op het gebied van innovatie en nieuwe technologische ontwikkelingen Rick Bouter. 

Zijn er in de technologische wereld 

mensen die ethisch nadenken over de 

gevolgen van deze negatieve ontwikke-

lingen?

“Gelukkig wel! Mensen als Elon Musk, 
oprichter van niet de minste bedrijven 
als Tesla, Solar City, Space X en andere, 
of wijlen professor Steven Hawking 
hebben zich kritisch uitgesproken tegen 
specifieke technologie als kunstmatige 

intelligentie waarnaar Musk verwijst als 
‘een onsterfelijke dictator’.  Dichterbij 
huis noem ik prof. dr. Marc de Vries in 
zijn boek Technologie, overal om je heen. 
Moderne ontwikkelingen in christelijk 
perspectief. Maar ook de schrijvers van 
het boek Meer dan mensenkennis geven 
mooie inzichten. 
Ondanks deze positieve voorbeelden, 
denk ik dat er, gezien de snelheid van 

de ontwikkelingen te weinig kritische 
kenners uit onze achterban zijn.”

Hebben politici en bestuurders (binnen 

en buiten de SGP) voldoende verstand 

van zaken als het gaat om technologi-

sche ontwikkelingen?  

“Met alle respect voor de ongekende 
inzet en kennis die onze bestuurders 
hebben, denk ik van niet. 

door wilhelm doeleman

“ Informeren, 
inspireren en 
experimenteren.”

De versnelling van de rekenkracht in de technologie, gezien in een overzicht  
vanaf 1900 tot en met de verwachte ontwikkeling in het jaar 2100.
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De situatie binnen én buiten onze achterban 
beziend, denk ik dat we niet op de goede 
weg zijn. Persoonlijk vind ik dat de innovatie- 
en technologieagenda van Nederland te 
laag gepositioneerd wordt. Als we bijvoor-
beeld kijken naar een stad als Amsterdam 
die een eigen Chief Technology Officer heeft 
(en vele andere functies op het gebied van 
innovatie), geeft dat een bepaalde focus 
en richting aan. De Verenigde Arabische 
Emiraten hebben bijvoorbeeld een minister 
van Kunstmatige Intelligentie. Dat geeft de 
relevantie van en de focus op het onder-
werp aan. Binnen Nederland mis ik dit. Het 
onderwerp ‘innovatie’ hebben we onder het 
ministerie van Economische zaken gestopt. 
Een uitzondering op de onderwaardering 
is het initiatief Smart Industry. Dat heeft als 
ambitie dat Nederland in 2021 het flexibelste 
en het beste digitaal verbonden productie-
netwerk van Europa heeft.) Mijn mening is 
dat we, als Nederland competitief wil blijven, 
meer focus moeten leggen op technologi-
sche innovatie.”

Kan de Bijbel ons iets leren over dit 

onderwerp? 

“Ik denk zeker dat de Bijbel ons genoeg 
te zeggen heeft over dit onderwerp. Dat 
geldt trouwens voor ieder mogelijk onder-
werp waarmee we dagelijks in aanraking 
komen zowel privé als zakelijk. Persoonlijk 
denk ik dat we nuchter om mogen gaan 
met innovatie. Kennis, grondstoffen en 
intelligentie zijn door God gegeven. Wij 
mogen die middelen binnen de kaders 
van de Bijbel en onze grondwet ook 
gebruiken ten goede en tot opbouw van 
mens, bedrijf en maatschappij. Het wordt 
anders als technologische vooruitgang als 
een religie voor ons wordt, of als tech-
nologie onze kijk op Bijbelse normen en 
waarden verandert. God is onveranderlijk 
en dat moet centraal staan. 
Overigens is het nieuwe Babel al wel door 
Werner Heisenberg (1901-1976) voorspeld. 
Heisenberg is iemand die we kennen als 
grondlegger van kwantumtechnologie. 
Heisenberg voorspelde toen al dat er een 
moment zou komen waarop de mens zijn 
invloed op technologie zou verliezen en 
waarop technologie zich zonder invloed 
van de mens onafhankelijk zou dooront-
wikkelen. Laten we zorgen dat technologie 
niet het volgende Babel wordt waarop we 

ons vertrouwen stellen en waar we vervol-
gens van afhankelijk zijn. Dat laatste is 
een zorg die zeker in onze de reformato-
rische gezindte alleen maar exponentieel 
zal toenemen.”

Wat zie je op landelijk, provinciaal en 

gemeentelijk niveau gebeuren omtrent 

innovatie en nieuwe technologie?

“Wat ik zie is dat overheden intern steeds 
beter begrijpen dat alles digitaal wordt. 
Overheden op de diverse niveaus zijn 
bezig met thema’s als ‘cloud’ en ‘digital 
workplace’. Een goede ontwikkeling 
want om innovatie te stimuleren, is het 
verstandig om de positieve impact ervan 
te gebruiken. Laat me aan de andere 
kant ook duidelijk zijn dat technologie 
voor eigen gebruik iets totaal anders is 
dan een overheid (zowel landelijke als 
plaatselijk) die mij als burger en bedrijf 
faciliteert door wetgeving, subsidies en 
initiatieven om competitief te zijn tegen 
concurrentie van binnen- en buitenland. 
Dit mag mijns inziens méér gebeuren en 
ik denk dat die terughoudendheid ook 
en voornamelijk komt door onkunde en 
onwetendheid. Dat is geen kritiek, want 
ik heb onze bestuurders hoog zitten, 
maar hier kunnen we ze wel bij helpen. 
Dat is dan ook ons plan.”

Welke aanbevelingen wil je (lokale) 

SGP-politici en bestuurders meegeven 

als het gaat over deze thematiek?  

“Informeren, inspireren en experimenteren. 
Laat je als bestuurder informeren: zorg dat 
je goed beslagen ten ijs komt. 
Laat je inspireren: laat je ook verbazen 
over de ongekende impact en mogelijk-
heden van technologie. 
Ga ook experimenteren: ga het experi-
ment aan met andere politici of met plaat-
selijke bedrijven om samen op te trekken 
om de impact van een technologie echt te 
begrijpen. 
Op deze manieren denk ik dat we ook op 
innovatief en technologisch vlak een betere 
agenda kunnen maken. De juiste dingen 
doen, maar ook de dingen juist doen. 
Natuurlijk snap ik dat je als bestuurder 
niet in alle domeinen goed onderlegd kunt 
zijn. Maar daarom is het juist belangrijk dat 
we niet onze ogen sluiten voor bepaalde 
thema’s, maar onderzoek doen en onszelf 

laten informeren van de ongekende 
mogelijkheden van technologie. Dat is ook 
belangrijk om onszelf te kunnen wapenen 
tegen de negatieve kanten ervan en de 
slechte invloed op het gebied van ethiek en 
religie.”

Aankondiging 
denktank Techtics
Om de in het interview genoemde 
redenen is het idee opgevat om een 
denktank op te richten, “Techtics” 
genaamd. 

“Techtics, onze bijdrage aan de discussie 
over technologie, ethiek & religie”

Tot de denktank behoren:
• Experts uit het technologisch veld, 

voor wie innovatie tot een van de 
dagelijkse werkzaamheden behoort.

• Voorvechters voor het behoud en 
de borging van ethiek als religieus 
geëngageerd 

• Betrokken personen, als ook politici 
van zowel landelijk als lokaal niveau

Een afvaardiging van deze denktank 
zal jaarlijks tweemaal een kort ‘Point 
of View’ brengen waarin een techno-
logisch thema geduid wordt en de 
impact wordt bepaald door mensen 
met diverse expertisen. Het doel van 
Techtics is het kritisch bezinnen op 
en het formuleren van een visie op 
de invloed van nieuwe technologie 
en innovatie op het gebied van ethiek 
en religie. Dit kan een thuishaven 
zijn voor constructieve gesprekken 
omtrent technologie en een kennis-
poort voor landelijke en plaatselijke 
politici. 

Contact met geïnteresseerden
We zijn nog opzoek naar geïnteres-
seerden die willen meedenken over  
dit thema. Voor hen en ook voor geïn-
teresseerden naar de bevindingen van 
de denktank is er de contactmogelijk-
heid via de e-mail.
Neem contact met ons op via de 
bestuurdersvereniging: bsv@sgp.nl. 
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Een frisse kĳ k op úw cĳ fers.

Hoe goed bekijkt ú uw organisatie? Welke ontwikkelingen 

houden ú bezig? Welke cijfers vragen om uw aandacht? 

Van Ree Accountants kijkt graag met u mee. Natuurlijk, als 

accountant zorgen we ervoor dat u over de juiste cijfers 

beschikt. Maar dat zoveel bedrijven en non-profitorganisaties 

al 50 jaar met ons samenwerken, heeft een andere reden. 

Het is onze frisse kijk op de cijfers die verrassende inzichten 

oplevert. Opmerkelijke trends. Ontwikkelingen in het resul-

taat. Veranderende prestaties. Groeiende kansen. Met een 

frisse kijk zie je zoveel meer.

ALPHEN AAN DEN RIJN  |  BARNEVELD  |  DOORN  |  GELDERMALSEN  |  NIEUWEGEIN  |  ZWOLLE  

WWW.VANREEACC.NL

AUDIT & ASSURANCE  |  ACCOUNTANCY  |  BELASTINGEN  |  CONSULTANCY

VAN REE. EEN FRISSE KIJK OP CIJFERS.

OOK ADVERTEREN 
IN DE BANIER?

Neem contact op met Werner Dankers van Novente

Bel 085 - 489 03 22 of mail werner@novente.nl

Voorofscheweg 15a, 2771 MA Boskoop

harkesbegrafenissen.nl
0172 - 21 21 22

WIJ VERZORGEN ALLEEN BEGRAFENISSEN
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PRAAT ER GEWOON EENS OVER!

Als je volwassener wordt, gaat ook het onderwerp seksualiteit een belangrijkere 

plaats in je leven innemen. Het lastige daarbij is dat je lichaam sneller volgroeid 

is dan je geest. Dus… dan valt het niet mee om met je onvolwassen geest je min 

of meer volwassen lichaam onder controle te houden. 

Daarom is het van belang dat je richtingwijzers zoekt om de 
weg te vinden in het landschap van je leven. Dan kun je ook 
op het terrein van de seksualiteit de weg leren vinden. De 
politiek wil daar ook graag in helpen. Ze voorzien in lesstof en 
educatieve (televisie)programma’s die je daar volop in voorzien. 
Maar…! Dat wil niet zeggen dat die je altijd de goede (lees 
‘christelijke’) weg wijzen. 

PRAAT ER GEWOOn EEnS OVER!
Ik verplaats me even in jou: “Ook al praat ik met mijn leeftijds-
genoten overal over, hierover dus mooi niet.” O, waarom niet? 
Stel nu dat je met een vraag zit, waar ga je dan naar toe? Laat 
me raden: nu blijft het stil. O, je zegt toch wat: “het internet, ik 
googel wel”? Ja ja… Eén ding heb je dan weer mee. Er is ontzet-
tend veel informatie op het internet. Ik begrijp jouw route dus 
wel. Het is ook een schijnbaar ‘veilige’ route. Internet stelt jou 
geen vragen, zegt niet wat er allemaal niet mag enzovoort. 
Een schijnbaar veilige keuze dus. Ik zeg ‘schijnbaar’ omdat de 
personen die op het internet schrijven meestal niet christelijk 
zijn. Dan kan het dus heel gemakkelijk voorkomen dat ze je met 
verkeerde of vervormde informatie opzadelen. 

WAT DAn WEL?
•  Je leeftijdsgenoten. Daar begin ik bewust mee. Ik zeg niet dat 

ze alles weten en ik bedoel ook niet dat het in de vorm van 

schuine moppen moet worden besproken, maar ik denk dat 
als je een echt goede vriend of vriendin hebt, dat je ook daar-
over moet kunnen praten.

•  Je ouders. Misschien ga jij wel als eerst naar je ouders. Dat is 
geweldig, want die kun je vertrouwen als wegwijzer. Anderen 
praten wat minder gemakkelijk over dit onderwerp met hun 
ouders en dan moet je soms andere betrouwbare wegwijzers 
volgen.

•  De school. Op school begint een leerkracht of docent er ook 
niet vanzelf over, maar de laatste jaren zijn er met methodes 
als Wonderlijk gemaakt wel goede opstapjes om erover te 
kunnen beginnen. Ook een betrouwbare wegwijzer dus.

• De kerk. Misschien komt het ter sprake met catechisatie, of   
 als thema bij de jeugdvereniging. 
•  SGP-jongeren. Als je nu eens een onderwerp wilt hebben 

waarover gediscussieerd moet worden, heb ik nog wel wat: 
de seksuele moraal.

•  Ten slotte: de lijst is vast niet compleet, maar als je nu toch 
naar het internet wilt, kun jij (of je leerkracht / docent) 
misschien eens kijken op www.preventiescharlakenkoord.nl. 
Dat kan een mooie aanvulling zijn als er op school een voor-
lichting gegeven moet worden over: loverboys, jezelf verde-
digen of je grenzen aangeven. 

 Goede reis! 

door sjon van der ree doolaard

28 JONGEREN



Het tweede kabinet-Rutte bestond uit 
VVD-liberalen en PvdA-socialisten. 
Een seculier kabinet dus. Het dérde 
kabinet-Rutte wordt bemand (m/v) 
door liberalen van VVD en D66 en 
christenen van CDA en Christenunie. 
Je zou verwachten dat het traditionele 
gezin met zo’n kabinet beter af zou zijn. 

Maar helaas, het tegendeel blijkt het geval. 
Als het gaat om de kloof tussen eenverdie-
ners en tweeverdieners geeft het kabinet 
niet thuis. Dan kun je als SGP nog beter 
terecht bij bijvoorbeeld SP, PVV of 50PLUS.

Ook op een ander front blijkt dit kabinet 
voor het Bijbelse gezin een groot gevaar. 
Met in de hoofdrol een D66-minister 
van Onderwijs, en CDA en ChristenUnie 
als makke toeschouwers. Het kabinet 
wil bijvoorbeeld dat in de media minder 
‘plaatjes’ komen van gewone gezinnen 
bestaande uit een man, een vrouw en 
een of meer kinderen.

Iemand die zich daarover opwond is 
EO-presentator Tijs van den Brink. In het 
EO-blad Visie liet hij zijn ergernis op niet 
mis te verstane wijze blijken. 

GEMOEDSRuST 
“Wie hoopte dat met het aantreden van 
dit kabinet het al dan niet traditionele 
gezin met wat meer warmte zou worden 
bejegend, kan voor z’n gemoedsrust beter 
niet op emancipatieminister Ingrid van 
Engelshoven (D66) letten.

Zij schreef onlangs een emancipatienota. 
Je zou denken dat de toon ten opzichte van 

het vorige kabinet (van PvdA en VVD) een 
beetje zou veranderen, want de regerings-
partijen CDA en ChristenUnie spreken 
doorgaans met warmte over gezinnen. Van 
een verandering van toon is niets terug te 
vinden in de nota. Integendeel. Dit kabinet 
gaat door op de ooit ingeslagen weg om 
stellen massaal de arbeidsmarkt op te 
jagen. Het aandeel vrouwen op de arbeids-
markt móét omhoog van dit kabinet, want 
als vrouwen dat massaal doen, kan het 
bruto nationaal product per hoofd van 
de bevolking met maar liefst vier procent 
omhoog! Aandacht voor het gezin? Werken 
jullie!

iN DE GATEN HOuDEN
De interviews die de minister ter gelegen-
heid van het verschijnen van haar nota gaf, 
maakten het er niet beter op. Er móét wat 
de minister betreft gewerkt worden aan het 
doorbreken van traditionele rolpatronen. 
“We móéten af van het stereotype dat een 
gezin een man, een vrouw en kinderen is,” 
aldus Van Engelshoven in het AD. Zo gaat ze 
bijvoorbeeld officieel in de gaten houden of 
media wel voldoende andere dan traditio-
nele gezinnen in beeld brengen...

Begrijp me goed: ik vind dat in een seculiere 
staat alle wettelijk toegestane samenle-
vingsvormen gelijk behandeld behoren 
te worden. Maar waarom een kabinet 
waarin liberalen en christenen samen-
werken het beeld van het traditionele gezin 
moet slopen, is me een raadsel. Als je echt 
liberaal bent, maakt het je toch niet uit 
hoe mensen hun leven vormgeven? En als 
je christen bent, vind je het toch juist mooi 
als mensen verantwoordelijkheid nemen in 
langdurige relaties?

WEERWERK
Je zou verwachten dat CDA en CU stevig 
weerwerk bieden aan een minister als Van 

Engelshoven. Of dat in het kabinet gebeurd 
is, weten we niet, maar juist in deze coalitie 
mogen de partijen in Kamerdebatten hun 
eigen verhaal vertellen, zo is afgesproken. 
Met spanning keek ik dan ook onlangs naar 
het debat over de nota. Het CDA mompelde 
wat over ‘eigen verantwoordelijkheid van de 
samenleving’, maar maakte het Van Engel-
shoven op geen enkele manier moeilijk. De 
CU maakte het nog bonter: de partij deed 
niet eens mee aan het debat. 

Hopelijk waren alle CU-Kamerleden voor 
hun naasten aan het zorgen...”

GEWOON M’N WERK
Het tv-programma 
EenVandaag deed 
laatst onderzoek 
naar deelname 
van Kamerleden 
aan de debatten. 

Onbetwiste winnaar was onze Roelof 
Bisschop. Maar ook Kees van der Staaij 
figureerde in de top 5. De verse politiek 
commentator van EenVandaag, Joost 
Vullings, constateerde dat de SGP erom 
bekend staat dat zij “het Kamerwerk altijd 
serieus neemt.” 

In het bericht over dit item kreeg op 
de site van EenVandaag kreeg Roelof 
Bisschop een aardige titel opgeplakt: 
‘Debatkoning.’ Gevraagd om zijn commen-
taar op deze hoge plaats op de lijst, 
antwoordde hij met zijn bekende Stap-
horster nuchterheid: “Eerlijk gezegd heb ik 
het nooit bijgehouden en heb ik ook nooit 
gestreefd naar dat soort lijstjes. Het zegt mij 
namelijk niks. Ik doe gewoon mijn werk.”
Zo mag ik het horen 

door menno de bruyne

Weg met het gewone gezin
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INFORMATIE EN DESINFORMATIE

Journalisten genieten maar 
weinig vertrouwen van 
het Nederlandse volk. 
Dat schreef het Centraal 
Bureau voor de Statistiek 

eind mei. Nou weet ik niet of ik 
die cijferaars van het CBS wel 
mag geloven, want ze onder-
zochten bij mijn weten niet 
het vertrouwen in statistici, 
maar goed. Nog geen derde 
van de Nederlandse bevolking 
vertrouwt de pers.

Eerlijk gezegd kan ik daar wel 
inkomen. In ieder geval heb ik 
totaal geen vertrouwen meer 
in de NOS, onze staatsomroep. 
Dat betreft uitdrukkelijk niet de 
Haagse redactie. Met de Domini-
que’s en Xanders en Michiels die 
al jaren om me heen zwermen 
heb ik fijn contact, en ze doen hun 
werk goed. Maar als de thema’s 
Israël en Trump aan snee zijn, 
zet ik mijn toestel uit. Beter geen 
informatie dan desinformatie.

ONTDOOiEN 
Eerst Trump. Niet mijn man 
overigens. Z’n ego laat zich 
afmeten aan de hoogte van 
z’n Trumptower. Brrrrr. Maar 
het gaat natuurlijk niet om de 
vent, maar om zijn plannen en 
beleid. En je kan zeggen wat je 
wil, Trump houdt woord. Alle 
eerdere presidenten beloofden 
plechtig de Amerikaanse ambas-
sade in Israël te verplaatsen 
naar Jeruzalem. Niemand deed 
het, Trump wel. En wat géén 
president ooit voor elkaar kreeg, 
lukte Trump wel: hij liet de 
Noord-Koreaanse dictator Kim 
Jong-un ontdooien. Een prestatie 

van formaat, al denken ze bij 
GroenLinks en de NOS dat dat 
aan de opwarming van de aarde 
te danken is. Ach ja… 

Van de NOS verwacht ik eerlijke 
berichtgeving. Maar toen Trump 
nog maar presidentskandidaat 
was, werd hij al volledig afge-
brand. Op de ochtend toen 
de uitslag nog niet definitief 
vaststond, liep de dienstdoende 
presentator van het NOS Radio-1 
journaal over van afschuw over 
de keuze voor Trump. Door zulke 
gasten laat ik me dus niet meer 
inlichten. 

Het ergst is de NOS als het 
gaat over Israël. Toen Israël 
haar 70-jarig bestaan vierde, 
was er een historisch over-
zicht dat rammelde aan alle 
kanten. Gelukkig was op sociale 
media als Twitter direct al een 
completer en minder eenzijdig 
verhaal te lezen. Maar het is 
tekenend voor de NOS dat de 
berichten over Israël en de Pales-
tijnen onbetrouwbaar zijn. 

LAND VOOR ‘VREDE’
Een van de laatste NOS-staaltjes 
van dubieuze anti-Israëlpropa-
ganda  stond op Teletekst. Het 
is al weken onrustig op de grens 
van Israël en Gaza – u weet wel, 
de strook land die jaren geleden 
door Israël aan de Palestijnen is 
gegeven onder het motto: land 
voor vrede. Nou, hoe de ‘vrede’ 
van de Palestijnen eruitziet, zien 
we bijna dagelijks. Vooral op 
vrijdagen is het raak als de Pales-
tijnen op de knietjes hebben 
gelegen voor Allah en diens 

profeet. Opgestookt door Hamas 
en haatimams trekken velen op 
naar de grens met Israël voor 
de zogenaamde Mars voor de 
Terugkeer. En vrijwel iedere keer 
loopt dat uit op pogingen om 
illegaal de grens over te steken 
en (alle) Israëli’s de zee en/of 
de dood in te jagen. Natuurlijk 
probeert het leger van Israël dat 
te voorkomen door met scherp 
te schieten, maar als het aan 
links ligt, moeten de Israëli-
sche soldaten volstaan met het 
roepen van pief, paf, poef.   

Eerder deze maand vuurden de 
Palestijnen meer dan 25 raketten 
af op het zuiden van Israël. Het 
bericht op Teletekst eindigde 
met de vileine zin: “De spanning 
in het grensgebied is sterk opge-
lopen door de 60 Palestijnse 
doden op 14 mei.” Het mislei-
dende is dat dit op zich klopt, 
maar dat de recente ellende 
allemaal begon met de Hamas-
marsen. Door dit te verzwijgen, 
wordt de schuld van het geweld 
gelegd op het bordje van Israël 
en worden de Palestijnen neer-
gezet als zielige slachtoffers die 
onze steun verdienen. 

Met dank aan de NOS.

  RONDJES 
BINNENHOF
Deze zomer 
hoop ik weer een 
paar ‘Rondjes 
Binnenhof’ te 
lopen. Dit zijn de 
data die ervoor 
gereserveerd 
zijn: zaterdag 7 
juli, zaterdag 28 
juli en zaterdag 
11 augustus. 
Iedereen van harte 
welkom. Het is 
de voorlaatste 
zomer dat het 
nog kan voordat 
het Binnenhof op 
slot gaat. Graag 
aanmelden op 
mdebruyne@ 
tweedekamer.nl  
of 06 1254 1741. 

Menno de Bruyne

Actualiteiten en ontwikkelingen in politiek en samenleving 
door Menno de Bruyne, voorlichter Tweede Kamerfractie SGP
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Gek dat bouwklussen vaak moei-

zaam gaan, want het is helemaal 

niet zo moeilijk om de levering en 

installatie van een keuken soepel 

te laten verlopen. Coördinatie van 

bestelling, levering en plaatsing 

voeren wij in eigen beheer uit, 

gedreven en met passie. Het is ook 

een kwestie van alléén beloftes 

doen als je zeker weet dat je ze 

waar kunt maken. Zeggen wat je 

doet, en doen wat je zegt... daar 

kunt u ons op aanspreken!

Zo doen wij dat

+ Afspraak  
is afspraak
Gewoon geen gedoe

GOES

RIJSSEN

NUNSPEETHAARLEM

KESTEREN

SINT-ANNALAND

DBKEUKENS.NL

RUIM 1820 BEOORDELINGEN
QASA.NL | JUNI 2018


